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Protokół nr 2/07 
Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 15 stycznia 2007 r. 
 
 
Ad. 1 
 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który 

powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 

 
Ad. 2 
 
Obecni: 

• Przewodniczący                                                           Alfred Siama  

• Wiceprzewodniczący                                                   Kazimiera Pu ślednik 

• Członkowie:                                                                 Józef  Czarnecki   

                                                                                          Jaros ław Jędrkowiak 

                                                                                          Grzegorz Józefowski  

                                                                                                Miros ław Waluś 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokółu. 

 
W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni goście: 

 

• Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan 

Krzysztof Nowaczyk, 

• Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak 

 
Ad. 3 
 
Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama przedstawił proponowany porządek 
posiedzenia. Porządek przyjęto w wyniku głosowania – 5 głosów „za” przy 
nieobecności Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie protokół Nr 1/06 z 
posiedzenia Komisji z dnia 27 grudnia 2006 r.  
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W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie 5 głosami „za” przy 
nieobecności Radnego Pana Grzegorza Józefowskiego. 
 
Ad. 5 a 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagradzania w roku 2007 
przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania 
Kryzysowego Pan Krzysztof Nowaczyk. 
Zgodnie z przepisami ustawy - Karta Nauczyciela, regulamin wynagradzania nauczycieli 

ustala organ prowadzący szkoły corocznie, w taki sposób, aby nauczyciele poszczególnych 

stopni awansu zawodowego łącznie osiągnęli wynagrodzenie nie mniejsze niż średnie 

ustawowe. Ponadto regulamin podlega uzgodnieniu ze związkami zawodowymi 

zrzeszającymi nauczycieli. 

Regulamin w przedłożonej postaci został uzgodniony ze związkami zawodowymi 

zrzeszającymi nauczycieli. Pozwala on także na osiąganie przez nauczycieli poszczególnych 

stopni awansu wynagrodzeń nie mniejszych niż średnie ustawowe. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał czy w regulaminie przewidziane jest wypłacanie 

nauczycielom dodatków za udział w komisjach w czasie matur. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk poinformował, że w regulaminie nie ma powyższego 

zapisu, gdyż Starostwo nie jest w stanie przewidzieć, czy Minister Edukacji Narodowej 

przeznaczy na ten cel pieniądze w danym roku. Dlatego zawsze najpierw przyjmowany był 

regulamin, a gdy zachodziła potrzeba wypłacenia tegoż dodatku Rada Powiatu uchwalała 

odpowiednią uchwałę i wprowadzała zmianę do regulaminu. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zadał pytanie czy regulamin ten jest powszechnie 

dostępny. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk odpowiedział, że po uchwaleniu przez Radę Powiatu 

regulamin jest opublikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego i 

stanowi powszechnie obowiązujące prawo. Ponadto Naczelnik zauważył, że w § 3 ust. 2 

projektu regulaminu wprowadzono zmianę, która stanowi, iż dodatek motywacyjny 

przyznawany jest na czas określony, czyli na rok kalendarzowy, a nie jak w poprzednim 

regulaminie na rok szkolny. 
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Radny Pan Józef Czarnecki zapytał, czy projekt regulaminu ściśle określa od czego zależy 

procent przyznawanego dodatku funkcyjnego. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk odpowiedział, że przyznawany dodatek funkcyjny 

znajduje się w gestii Starosty. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zwrócił się z pytaniem czym kieruje się dyrektor 

określając daną kwotę. 

Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk zauważył, że dyrektorowi placówki dodatek funkcyjny 

przyznaje Starosta Powiatu, natomiast to dyrektor decyduje ile dodatku motywacyjnego 

przyzna nauczycielowi, bowiem wysokość tego dodatku zależy od osiągnięć nauczyciela. 
Radny Pan Mirosław Waluś zapytał za jakie osiągnięcia przyznaje się dodatek 

motywacyjny. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk wymienił m.in. uzyskiwanie osiągnięć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych, a w szczególności uzyskiwanie przez uczniów wysokich 

wyników w nauce lub w konkursach, dobra współpraca z rodzicami i rozwiązywanie 

problemów wychowawczych uczniów. 
Radny Pan Mirosław Waluś zapytał czy wysokość dodatku motywacyjnego uzależniona 

jest od ostatniej oceny uzyskanej przez nauczyciela. 
Radny Pan Józef Czarnecki zapytał czy wysokość dodatku motywacyjnego wymaga 

określonej oceny pracy. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk odpowiedział, że tenże dodatek przyznawany jest za 

konkretne osiągnięcia w danym roku szkolnym a nie za ocenę dorobku pracy. 
Radny Pan Mirosław Waluś wyraził opinię, że jest zwolennikiem takiego rozwiązania. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zapytała czy istnieje możliwość zastosować gratyfikacje 

w przypadku osiągnięcia awansu na stopień nauczyciela dyplomowanego i przyznawać 

wyższy dodatek motywacyjny w związku z wyższym stopniem zaszeregowania. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk odpowiedział, że jeśli Rada Powiatu będzie chciała to 

może wprowadzić poprawki do regulaminu. Trzeba jednak wyliczyć jaką kwotą by to 

skutkowało i określić czy byłyby na ten cel pieniądze.  
Radna Pani Kazimiera Puślednik zapytała jaki jest procent nauczycieli dyplomowanych.  

Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk stwierdził, że około 30 procent. Wyjaśnił również 

mechanizm liczenia zatrudnionych nauczycieli. Osobę zatrudnioną na etat liczy się jako 

jedną osobę. Bez względu na jaką ilość etatu nauczyciel jest zatrudniony przysługuje mu 

jeden dodatek motywacyjny. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zwrócił uwagę, że nauczycieli dyplomowanych będzie 

coraz więcej i pomysł Radnej Pani Kazimiery Puślednik mógłby okazać się kosztowny. 
Radny Pan Mirosław Waluś uważa, że stworzymy dyrektorom dodatkową pulę, bowiem 

regulamin przewiduje taką rozpiętość w wysokości przyznawania dodatku motywacyjnego, 
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że nie zamyka dyrektorowi możliwości dodatkowego wynagradzania nauczycieli 

dyplomowanych. 

 
Przewodniczący Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 
niektóre inne składniki wynagradzania w roku 2007. 
W wyniku głosowania Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami 5 
„za” przy 1 „wstrzymującym”. 
 
Ad. 5 b 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
na 2007 rok przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak.  
 
Zarząd Powiatu Gostyńskiego przedkłada projekt uchwały budżetowej wraz z załącznikami 

na 2007 rok. 

 

Planowane dochody wynoszą 46.746.800  zł               

Planowane wydatki wynoszą 49.904.000  zł                      

Deficyt budżetowy wynosi        3.157.200  zł  

 

Źródłem pokrycia deficytu budżetowego będzie kredyt zaciągnięty w banku krajowym.  

 

Projekt uchwały budżetowej przygotowany został zgodnie z uchwałą Nr XLVI/355/2006 Rady 

Powiatu Gostyńskiego z dnia 31 sierpnia 2006 roku w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej, uchwałą Nr 143/1122/06 Zarządu Powiatu Gostyńskiego z dnia 

18 września 2006 roku w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 

2007 przez podległe jednostki organizacyjne oraz powiatowe inspekcje i straże, podjętą na 

podstawie § 1 ust. 2 cytowanej wyżej uchwały Rady.  

Do projektu uchwały budżetowej załączone są następujące załączniki: 

 

Wraz z projektem uchwały budżetowej Zarząd przedstawia również Radzie informację 

o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 30 września 2006 roku, informację  
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o dopłatach z budżetu powiatu do zadań z zakresu administracji rządowej, informację  

o sytuacji finansowej powiatu oraz prognozę długu powiatu w latach 2007-2013. 

 

Ponadto Zarząd proponuje, by Rada: 

 

1. Udzieliła Zarządowi upoważnień, które pozwolą prawidłowo wykonywać uchwalony 

przez Radę budżet powiatu. Upoważnienia te dotyczą: 

 

1) § 9 ust..1 pkt. 1 projektu uchwały - zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie 

występującego w ciągu roku budżetowego deficytu budżetowego. W związku z tym, że 

wszystkie dochody budżetu powiatu przekazywane są przez różnych dysponentów, może się 

zdarzyć tak, iż nie wpłyną one w terminie, a zarząd zobligowany terminami (np. do wypłaty 

wynagrodzeń w podległych jednostkach) do regulowania zobowiązań nie będzie mógł ich 

dokonać, gdyż nie będzie na rachunku bankowym środków. Mając takie upoważnienie, 

będzie można zaciągnąć w banku prowadzącym obsługę bankową kredyt krótkoterminowy, 

który zostanie spłacony, gdy wpłyną należne środki od właściwego dysponenta. Kredyt ten, 

zgodnie z art. 82 ust.1 pkt. 1 ustawy o finansach publicznych może być zaciągnięty na okres 

dłuższy niż do 31 grudnia danego roku.  

Upoważnienie takie może otrzymać zarząd na podstawie art. 184. ust. 2 pkt 1 ustawy o 

finansach publicznych, ponadto zgodnie z art. 12 pkt. 8 lit. „d” ustawy o samorządzie 

powiatowym do wyłącznej właściwości rady należy ustalanie maksymalnej wysokości 

pożyczek i kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez zarząd. 

 

3) § 9 ust.1 pkt 2 - dokonywania określonych zmian polegających na przeniesieniu 

planowanych wydatków pomiędzy paragrafami i rozdziałami w ramach działów klasyfikacji 

budżetowej z wyłączeniem wydatków majątkowych, na podstawie art. 188. ust. 2 pkt. 1 w 

związku z art. 184 ust. 2 pkt. 2 ustawy o finansach publicznych. 

 

4) § 9 ust.1 pkt. 3 - lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach w innych 

bankach na podstawie art. 195 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

 

5) § 9 ust.1 pkt. 4 - zaciągania zobowiązań na finansowanie wydatków z tytułu limitów na 

wieloletnie programy inwestycyjne w latach i kwotach, zgodnie z załącznikiem Limity 

wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego na lata 2007-2009 na 

podstawie art. 184 ust. I pkt. 10a) w związku z art. 166 ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych. 
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6) § 9 ust.1 pkt. 5 zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

następnym (2007) jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i termin 

zapłaty upływa w 2007 roku na podstawie art. 184 ust. I pkt. 10b). 

 

2. Określiła maksymalną kwotę poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku 

budżetowego w wysokości 600.000 zł i pożyczek do kwoty 500.000 zł - § 9 ust. 2.  

 

3. Ustaliła kwotę 1.000.000 zł, do której Zarząd może samodzielnie zaciągać zobowiązania 

- § 9 ust. 3. 

  

4. Ustaliła dla powiatowych jednostek budżetowych następujące zasad rozliczeń zwrotu 

wydatków - § 9 ust.4: 

1) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w 

roku budżetowym 2007 przyjmowane są na rachunek bankowy i zmniejszają 

wykonanie wydatków roku 2007, 

2) uzyskane przez powiatowe jednostki budżetowe powiatu zwroty wydatków 

dokonanych w poprzednich latach budżetowych przyjmowane są na rachunek 

bankowy i stanowią dochody powiatu roku 2007. 

 

5. Ustaliła roczne limity dla 

      1) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie 

przejściowego deficytu budżetu – w kwocie 1.000.000 zł; 

2) zobowiązań z tytułu nowych kredytów (pożyczek) zaciąganych na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu; 

 3) zobowiązań z tytułu nowych kredytów i pożyczek zaciąganych na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek  

 

Projekt budżetu przygotowany został w oparciu o projekty złożone przez jednostki oraz 

o zawiadomienie Wojewody o dotacjach i Ministra Finansów o subwencjach i udziałach 

w podatkach.  

Udział w podatku od osób fizycznych wynosi 10,25 % i na 2007 rok szacowany jest w kwocie 

wyższej niż w roku 2006.  

Udział w podatku dochodowym od osób prawnych został zaplanowany wg przewidywanego 

wykonania w roku 2006. 

Wyższa jest część oświatowa subwencji ogólnej oraz część wyrównawcza, natomiast mniejsza 

jest część równoważąca.  
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Dochody z opłat komunikacyjnych przyjęto na podstawie szacunkowych wyliczeń. W stosunku 

do roku 2006 roku poziom wpływów do budżetu planowany jest mniejszy w związku 

z obniżeniem opłat za karty pojazdów. 

Zaplanowano wyższe dochody z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w domach pomocy 

społecznej w związku z wyższym wskaźnikiem kosztów utrzymania w stosunku do roku 2006. 

Natomiast pozostałe dochody zaplanowano na podstawie przewidywanego wykonania 2006 

roku.  

 W projekcie budżetu zaplanowano:  

- wydatki inwestycyjne w wysokości 4.864.075 zł, co stanowi 9,74 % 

w stosunku do wydatków ogółem oraz 10,4 % do dochodów 

- dotacje dla podmiotów : jednostek samorządu terytorialnego, 

stowarzyszeń i innych podmiotów realizujących zadania powiatu 

- rezerwy: ogólną, celowe: na zdania oświatowe, pomoc społeczną 

i poręczenia. 

 

Proponowana maksymalna kwota poręczeń udzielanych przez Zarząd w ciągu roku 

budżetowego w wysokości 600.000 zł - § 9 ust. 6 – dotyczy planowanych poręczeń pożyczki 

na zakup leków dla SP ZOZ. W związku z udzielaniem poręczeń utworzono rezerwę w 

budżecie w kwocie mniejszej niż w roku 2006, gdyż niższe są kwoty pożyczek. 

 

Kwota na spłatę rat kredytów i pożyczek z lat ubiegłych wynosi 3.101.075 zł, co stanowi 6,63 

% w stosunku do dochodów 

Proponowany kredyt do zaciągnięcia w roku 2007 wynosi 6.258.275 zł i przeznaczony jest 

na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego oraz na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

 

Przewidywane zadłużenie powiatu na koniec roku 2007 wynosi 15.274.651 zł, co stanowi 

32,68 %. 

Przewidywane jest zmniejszenie deficytu o kwotę pomocy finansowej z gmin na wykup 

budynku szpitala.  

Zarząd Powiatu, przedkładając projekt budżetu, wnosi o przyjęcie proponowanego projektu 

uchwały budżetowej na 2007 rok wraz z załącznikami. 

 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał o kwotę pieniężną z jaką zalegają gminy. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że na 2007 rok gminy mają do 

spłacenia 537 173 zł.  
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Radny Pan Mirosław Waluś zapytał czy Zarząd planuje wniesienie autopoprawek do 

projektu budżetu. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że Zarząd planuje jeszcze autopoprawki 

do projektu budżetu. Dotyczyć będą one zmniejszenia wydatków. Ponadto budżet posiada 

wolne środki, a ich wysokość będzie znana w lutym. 
Radny Pan Grzegorz Józefowski poinformował zebranych, że Zarząd dąży do 

zbilansowania domów pomocy społecznej, by ograniczać wysokość zaciąganych kredytów. 

Jednak zauważył, że zaciąga się kredyty a efektu nie widać. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że przecież zaplanowane jest 6 mln 

wydatków inwestycyjnych. 
Radny Pan Mirosław Waluś wyraził opinię, że kwota 758,823 tys. zł wydawana na zadania 

zlecone z zakresu administracji rządowej jest kwotą porażającą. Zapytał skąd się wzięła ta 

suma policzona z taką dokładnością. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że jest to kwota zaokrąglona. 

Pracownicy Starostwa wykonują zadania z zakresu administracji rządowej i własnej. Na 

zadania zlecone Starostwo otrzymuje dotację z Urzędu Województwa Wielkopolskiego w 

wysokości 166 tys. zł. Niestety nie są to środki wystarczające na pokrycie wydatków 

związanych z realizacją tych zadań i dlatego aż tyle Starostwo dokłada na ich wykonanie. 

Ponadto Pani Skarbnik dodała, że najwięcej kosztuje utrzymanie Powiatowego Ośrodka 

Dokumentacji Geodezyjnej i Kartografii. 
Radny Pan Mirosław Waluś wyraził przekonanie, że Starostwo zostało za bardzo 

obciążone finansowo zadaniami z zakresu administracji rządowej. Radny uważa, że Powiat 

musi finansować nie swoje zadania. Radny zauważył, że kwotę jaką wydaje się na 

administrację rządową można by przekazać Powiatowemu Zarządowi Dróg, dla którego taki 

zastrzyk pieniężny bardzo by się przydał.  
Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał o przekazywanie dotacji jednostkom 

organizacyjnym samorządu terytorialnego, czyli gminom. Zastanawia się na jakiej podstawie 

są one naliczane. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że środki przekazywane są na bieżące 

utrzymanie dróg i zależą one od ilości tych dróg. Zawierane jest wówczas porozumienie z 

gminami, które rozliczają się z otrzymanej dotacji. 
Radny Pan Mirosław Waluś wyraził opinię, że warto podpisywać takie porozumienia. 

Zapytał również o utrzymanie administracji w Powiatowym Urzędzie Pracy, bowiem 

zaskakuje go ilość 26 etatów oraz o środki finansowe przeznaczone na integrację i 

reintegrację kobiet na rynku pracy. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że Powiat otrzymuje środki z Funduszu 

Pracy na 10 etatów i te pieniądze musi wykorzystać na ten cel, bowiem pracownicy ci 
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wykonują zadania w ramach Funduszu Pracy. Natomiast fundusze na integrację kobiet 

pochodzą z pieniędzy unijnych. Pani Skarbnik dodała, że Starostwo dąży do osiągnięcia 

standardów we wszystkich domach pomocy społecznej. 
Radna Pani Kazimiera Puślednik zadała pytanie czy w ramach tych standardów znajduje 

się montaż windy. 
Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że windy zostały usunięte z tych 

standardów, bowiem Starostwo dąży do zbilansowania tych placówek. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2007 rok. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie głosami 5 „za” 
i 1 „przeciw”. 
 
Ad. 5 c 
 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił członkom Komisji przygotowany 
projekt planu pracy Komisji na 2007 rok. 
 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zaproponował dopisanie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. 
Radny Pan Józef Czarnecki wysunął propozycję wizytacji domów pomocy społecznej. 

Radna Pani Kazimiera Puślednik zauważyła, że warto odwiedzić wszystkie jednostki, które 

swą działalnością nawiązują do zadań Komisji Spraw Społecznych. 
Radny Pan Mirosław Waluś stwierdził, że warto zapoznać się również z działalnością 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama pozytywnie zaopiniował propozycje pozostałych 
członków Komisji jednak zaproponował, aby plan pracy Komisji na 2007 rok został 
przyjęty na następnym posiedzeniu Komisji. 
W wyniku głosowania propozycja została przyjęta 6 głosami „za”. 
 
Ad. 6 
 

Brak wolnych głosów i wniosków. 
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Ad. 7 
 

Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował wszystkim członkom Komisji za przybycie i 

zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 

 
                                                                                       Przewodnicz ący  
                                                                            Komisji Spraw Spo łecznych 
 
                                                                                         Alfred Siama 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 

 

 

 
 
 

 


